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Beste JWG'er,

Voor je ligt het jaarverslag van 2023. Dit is 
het eerste jaar dat we helemaal geen last 
meer hebben gehad van corona-
beperkingen, en daar is goed gebruik van 
gemaakt! Er hebben vijf prachtige kampen 
gedraaid, en ook de afdelingen zijn weer 
goed op gang gekomen. Daarnaast wordt 
de website continu verbeterd, en wordt er 
steeds meer promotie gemaakt. Enfin, het 
staat allemaal in dit jaarverslag. Veel 
leesplezier!

Liefs,

Het hoofdbestuur
Ethan, Ilva Noa, Vladimir, Friso, 
Lode, Koos, Mart, Thijs en Yoris 



Bestuur & Beleid
Toen de coronaperiode weer helemaal voorbij 
was, begon de vereniging volop te draaien. Het 
hoofdbestuur heeȇ vol enthousiasme kunnen 
genieten van alle stappen die de vereniging aan 
het zetten is. Met een stabiel hoofdbestuur van 
9 mensen hebben we genoeg handen om te 
ondersteunen waar nodig, en om bezig te zijn 
met het aangaan van nieuwe contacten. 

Het hoofdbestuur heeȇ een aantal mutaties 
ondergaan. Ethan heeȇ het voorzitterschap 
overgenomen van Ilva Noa, die weer terug is 
gegaan naar de positie van secretaris. Oud-
secretaris Friso heeȇ het vicevoorzitterschap op 
zich genomen, waarmee hij zich meer op beleid 
zal focussen. Daarnaast hebben we afscheid 
genomen van Cyrano, na een mooie termijn van 
9 jaar in het hoofdbestuur. Mart is voor hem in 
de plaats gekomen als ervaren JWG’er. 
Verder zijn we tijdens het jaar gewisseld van 
landelijk bureaumedewerker, en dus van 
bestuurslid. Yoris heeȇ dit overgenomen van 
Jibbe. Ook heeȇ Koos tijdens dit jaar Aurora’s 
taak als vertegenwoordiger van de Universum-
redactie overgenomen. 

Financiële gezondheid
We hebben stappen gezet om onze financiële 
gezondheid in de toekomst te kunnen 
behouden. Zo hebben we de kamptaks sinds 
WiKa verhoogd van 5% naar 7.5%. Daarnaast 
hebben we gewerkt aan het opschonen van het 

ledenbestand, waardoor we minder onnodige 
kosten maken. De rest hiervan zal in 2024 
volgen. We sturen ook niet langer Universums 
naar het buitenland (met uitzondering van onze 
redactieleden), omdat de kosten hiervoor 
buitenproportioneel hoog zijn.
In 2024 zullen we aandacht blijven besteden 
aan dit punt en nieuwe stappen zetten. 

Vrijwilligers ondersteunen
Er wordt gewerkt aan betere documentatie om 
de overdracht van functies binnen de JWG in 
het algemeen makkelijker te maken. Dit 
gebeurt ook veel door mensen buiten het 
hoofdbestuur. Zo werkt de internetcommissie 
bijvoorbeeld aan een betere kaderwiki! Het HB 
heeȇ gefocust op motiveren van kampen om 
promotieplannen te gaan maken en om dit 
soort documenten op de kaderwiki te zetten, 
zodat iedereen van elkaar kan leren.
Ook hebben we geëxperimenteerd, samen met 
de activiteitencommissie, met een leerzame 
activiteit voor het kader koppelen aan een 
gezellige. De aanwezigen konden kiezen om 
ofwel aan een van de twee, of aan beide deel te 
nemen. Dit bleek succesvol en we zullen er in de 
komende jaren waarschijnlijk meer mee gaan 
experimenteren.

Het HB zal natuurlijk doorgaan met het 
ondersteunen van en zelf stappen zetten in de 
overdracht en opleiding van het kader.
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gekeken naar mogelijkheden voor meer budget 
voor de promotiecommissie, om zo meer 
ledenwerving mogelijk te maken.

Ook heeȇ de JWG in 2023 eindelijk een notaris 
gevonden om de statutenwijziging echt in gang 
te brengen. Het doel is om de statutenwijziging 
definitief te maken tijdens de ALV in het 
voorjaar van 2025.

Het hoofdbestuur bestaat momenteel uit Ethan 
(voorzitter), Ilva Noa (secretaris), Vladimir 
(penningmeester), Friso (vice-penningmeester), 
Lode (afdelingscoördinator), Koos (UV 
vertegenwoordiger), Mart, Thijs en Yoris (LBM).

Samenwerkingen
Het hoofdbestuur is druk bezig geweest met het 
aangaan van meer contacten. Zo hebben we 
tegenwoordig contact met de JVS, de Belgische 
versie van de JWG. Enkele bestuursleden zijn op 
hun kaderweekend langs geweest, om zo 
kennis te maken met hoe zij hun kampen en 
activiteiten structureren. Ook hebben we 
beginnende contacten opgedaan met een 
sterrenkundeclub in Roosendaal en de 
sterrenkundeclub in Nijmegen. In 2024 zullen 
hier meer stappen in gezet worden. We hopen 
dit netwerk verder uit te kunnen breiden in de 
komende jaren, om zowel lokaal als 
internationaal beter zichtbaar te worden.

Activiteiten
In samenwerking met de activiteitencommissie 
is er een activiteit georganiseerd voor de 15+ 
leeȇijdsgroep, met als doel een stukje 
opleiding, maar ook meer gezelligheid (zie ook 
puntje vrijwilligers steunen). Daarnaast is er het 
doel om waarneemweekend elke twee jaar te 
organiseren, en om wellicht de 
vrijwilligerspicknick jaarlijks te maken. Er is hier 
nog veel groei mogelijk voor de 18+ groep, 
maar we bieden langzaam steeds meer. 
Daarnaast wilden we ook meer interactieve 
sterrenkunde. Dit hebben we terug gezien op 
waarneemweekend, waar men zelf telescopen 
heeȇ gebouwd.

Ledenwerving
Op het gebied van ledenwerving hebben we 
eerst vooral stappen gezet in onze 
ledenadministratie, om alles weer op een rijtje 
te krijgen. Hier hebben meerdere 
hoofdbestuursleden tijdelijk ook ondersteuning 
bij geboden in de periode dat er van landelijk 
bureaumedewerker werd gewisseld. Verder is er 
nadruk gelegd op het maken van 
promotieplannen. In 2024 hoopt het HB 
stappen te kunnen maken richting een speciale 
promotie-universum. Daarnaast wordt er 
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Landelijk 
Bureaumedewerker
In het najaar van 2023 heb ik (Yoris Kerkhoff) 
de taak van Landelijk Bureaumedewerker 
overgenomen van Jibbe Sassen. Jibbe gaf 
namelijk aan dat de taken hem niet langer 
lukten. Gelukkig waren er nog geen grote 
taken die uitgevoerd moesten worden, zodat 
ik niet direct het diepe in gegooid
hoefde te worden.

In mijn nog korte tijd als LBM heb ik vooral 
achterstallig werk afgerond. En alhoewel ik 
soms iets langer doe over taken dan gehoopt, 
wat ook komt doordat ik nooit echt 
“ingewerkt” ben, ben ik van plan mijn taken 
als LBM vooralsnog voort te zetten. Nu het 
achterstallige werk achter de rug is, kan ik me 
namelijk focussen op het goed en netjes 
bijhouden van de ledenadministratie, en de 
taken die daarbij horen.



Afdelingen
Als online afdeling heeȇ Cyberspace wel wat 
extra uitdagingen. De grootste daarvan is dat de 
organisatie ervan elkaar relatief weinig spreekt 
rondom de bijeenkomsten. Daarom is het doel 
om elke paar maanden een vergadering in te 
plannen om te kijken waar we elkaar bij kunnen 
helpen. Ook zijn we nog op zoek naar een 
contactpersoon - laat het weten aan Jibbe als je 
interesse hebt! Groetjes van Jibbe, Mischa, 
Ischa, Gideon, Aurora en Tsin Yu

Eindhoven
Afdeling lichtstad loopt op rolletjes! We hebben 
ons eerste contactmoment met de 
sterrenwacht gehad en dat lijkt nogal positief. 
Verder zijn we nu vooral op zoek naar eventuele 
extra vrijwilligers en op zoek naar Eindhovense 
jeugd die geïnteresseerd is in sterrenkunde. Dit 
wordt ook in samenwerking met de lokale 
sterrenwacht gedaan. (Heel veel liefs en 
groetjes aan iedereen bij de ALV xx Bernice en 
Leon)

Groningen
Afdelingen Groningen had het al een tijdje 
moeilijk met een locatie. Het ging erom dat de 
sterrenkunde-faculteit een tekort had aan 
bewakerscapaciteit. Daarom moest er naar een 
andere locatie gezocht worden voor de 
bijeenkomsten. Zo is er bijvoorbeeld een 
bijeenkomst georganiseerd op een lokale 
middelbare school. Maar op deze manier een 

Amsterdam
In 2023 bestond ons team uit Simon, Lourdes 
en Flip (in het laatste half jaar). Op de 
achtergrond was Emrys aanwezig als 
penningmeester en Gijs als beheerder van de 
maandelijkse mail. Verder werden we 
ondersteund door Gideon, Noor, Wout, Ischa en 
Koos. Dit jaar hebben we een sterke groei van 
deelnemeraantallen meegemaakt. De 
gemiddelde aanwezigheid was rond de 16 
deelnemers, ten opzichte van slechts enkelen in 
2022. Aan het einde van het jaar hebben we ook 
geprobeerd het ruimtenieuws weer te gaan 
doen, in samenwerking met andere afdelingen. 
Doordat we zo weinig vaste leiding hebben, is 
dit lastig in te voeren. Het plan is om dit in het 
komende jaar vaste routine te maken. Op dit 
moment is het feit dat we te weinig leiding 
hebben het grootste obstakel. Daarom blijven 
we zoeken naar meer mensen die ons willen 
komen helpen in Amsterdam.

Cyberspace
Afdeling Cyberspace is inmiddels al een paar 
jaar bezig, en het loopt goed. Vorig jaar hadden 
we telkens zo'n 6 deelnemers, in 2023 is dat 
gegroeid naar 8-10 deelnemers per 
bijeenkomst, waarvan een groot deel ook blijȇ 
terugkomen. Ook is de situatie rondom het 
vinden van sprekers verbeterd, en wordt er 
verder vooruit gekeken en rondgevraagd. 
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bijeenkomst organiseren vereist veel werk, 
meer dan waar de JWG’ers in Groningen tijd 
voor hadden. Daarom hebben we er helaas 
voor moeten kiezen om de bijeenkomsten in 
Groningen voor nu stop te zetten. Vrijwilligers 
bedankt!

Leiden
2023 was een goed jaar voor afdeling Leiden. 
We hebben 10 bijeenkomsten gehouden en 
meegedaan aan verschillende evenementen. 
Met gemiddeld 20-25 deelnemers hebben we 
een leuke opkomst. Ethan en Koos hebben 
geweldige praatjes gehouden, waarbij ze 
hebben laten zien dat die opleidingen 
Sterrenkunde en Aerospace Engineering toch 
nog hun geld waard zijn. Ook was er een 
dubbellezing over zwarte gaten, en zijn er nog 
vele andere leuke onderwerpen aan bod 
gekomen. 

De JWG heeȇ tweemaal meegedaan met het 
programma ‘Verwonder om de Hoek’. Dat is een 
schoolprogramma voor kinderen georganiseerd 
door Cultuureducatiegroep Leiden, BplusC en 
Naturalis, en ondersteund door de Gemeente 
Leiden. De JWG heeȇ tweemaal bijdragen 
gegeven aan leuke club kinderen. Een bijdrage 
bestond uit 5 dagdelen waar verschillende 
sterrenkundige onderwerpen aan bod 
kwamen. 

Al deze activiteiten werden mogelijk gemaakt 
door een geweldige groep vrijwilligers die zich 
elke keer tomeloos inzet om van alle 
bijeenkomsten en activiteiten een succes te 
maken, en voor zo veel gezelligheid zorgen.
Enorm bedankt aan Paul P, Paul D, Arthur, 
Wessel, Ethan, Koos, Eppe, Lode, Jesse, Gaia, 
Tünde, Lourdes, Erik, Bowen en alle sprekers 
van de JWG en daarbuiten.

Utrecht
Het begint langzaam weer een beetje op gang 
te komen bij afdeling Utrecht. We hebben nu 
meestal ongeveer 3 deelnemers, maar ze zijn 
wel altijd erg enthousiast. We zijn bezig met het 
opbouwen van een maillijst, dus als er een 
nieuw iemand komt, kunnen we diegene erop 
zetten. Daarnaast zijn de  bijeenkomsten sinds 
september op de vrijdagavond van 18:20-19:50, 
in plaats van op de zaterdag. Dit lijkt te werken. 
Wel hebben we nog steeds tijd over tussen het 
praatje en het ruimtenieuws, dus komt het er 
elke keer op neer dat we toch een spelletje of 
knutsel moeten doen, terwijl dit nu niet 
voorbereid wordt. Wat de bijeenkomsten 
betreȇ is er dus zeker nog werk aan de winkel.

Ook wordt iedereen binnen de afdeling nu een 
keer verantwoordelijk voor een bijeenkomst 
(dit draaien we steeds door), waardoor 
iedereen een bijeenkomst leert runnen. Het is 
een beetje vergelijkbaar met het systeem van 
‘klossen’ bij kampen. Verder is het contact met 
de Sonnenborgh een stuk beter geworden, 
maar het verloopt nog altijd niet optimaal.

Dan nog over de vrijwilligers: Max is erbij 
gekomen, Eppe en Aurora zijn gestopt. Eva 
heeȇ ook nog even meegelopen. Verder heeȇ 
Marjet het penningmeesterschap van Aurora 
overgenomen. Mart is daarnaast erg 
behulpzaam geweest het afgelopen jaar, en hij 
heeȇ zich nu teruggetrokken in een minder 
actieve rol binnen de afdeling. Britt heeȇ 
aangeven te gaan stoppen met afdeling Utrecht 
na juli 2024, maar er is nog geen vervanger naar 
voren gestapt. Ook is er nog niemand die het 
contact met de Sonnenborgh van haar zou 
willen overnemen. Er ligt dus nog een uitdaging 
voor de boeg. De afdeling bestaat nu uit: Britt 
(voorzitter), Jesse, Marjet, Mart, Max, Mischa en 
Wout.
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Kampen

Paaskamp
PaKa merkt nog altijd de deelnemerdip van de 
coronaperiode, maar dat mocht de pret niet 
bederven! Dit jaar hebben we Aurora toe 
mogen voegen aan onze leidinggroep. We 
hebben met 29 deelnemers een leuk kamp 
gedraaid met als thema Egypte. Zoals altijd 
waren er leuke praatjes, knutsels, spellen, een 
speurtocht en andere leuke activiteiten. 

De sfeer op kamp zelf was erg gezellig. Achteraf 
bleken er tussen leiding wat kleine irritaties te 
zijn geweest, die later zijn uitgesproken. PaKa 
gaat komend jaar meer letten op 
verwachtingsmanagement. We hebben 
allemaal weer zin in een volgend PaKa met 
hopelijk meer deelnemers!

Jongerenkamp
JoKa 2023 was top, met meer deelnemers dan 
afgelopen jaren. In de eerste week waren er 19 
deelnemers en in de tweede week waren het er 
23. Samen met de nieuwe leiding, Aurora en 
Bernice, hebben we er een
quantastisch kamp van gemaakt. We kijken uit 
naar weer een erg leuk kamp in 2024, met
Jesse en Marjet als nieuwe leiding!

Ouderenkamp
OK heeȇ dit jaar weer een topkamp gedraaid 
met een totaal van 43 deelnemers. Door de 

goede deelnemersaantallen hadden we dit jaar 
weer meer opties voor extraatjes. Zo hebben we 
voor het eerst in lange tijd weer deelnemers-
shirts gehaald. Zoals elk jaar hadden we ook 
weer veel leuke activiteiten: themagroepjes, 
cursusjes, praatjes, speurtocht, dropping, en 
nog meer.

Verder zijn er in 2023 drie nieuwe leiding 
meegegaan, waarvan twee voor langere termijn 
met beide een sterrenkundeachtergrond, en 
een voor een jaartje om ervoor te zorgen dat we 
genoeg vrouwelijke leiding zouden hebben 
binnen de groep. 

OK doet nog altijd hard hun best om aan de 
interne communicatie te werken. Er worden 
goede stappen gezet in het uitspreken van 
frustraties, waarvan sommigen al jaren aan het 
opborrelen waren. Helaas gaat de 
communicatie hierover nog niet altijd even 
goed. Maar dit gaf weer nieuwe ervaringen, die 
we hopelijk mee kunnen nemen om dit in de 
toekomst beter te doen.

De OK-leiding gaat weer vol energie op weg 
naar 2024, waarin we nog hogere 
deelnemersaantallen hopen te bereiken, en nog 
betere interne communicatie hebben.
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Winterkamp
Wika 2023 ging hartstikke goed! Een leuke en 
gezellige groep mensen heeȇ een mooi kamp 
neergezet. De onderlinge communicatie tussen 
leiding verliep soepel. We hadden 56 
aanmeldingen in totaal. Jammer genoeg 
kunnen er maar 48 deelnemers mee door een 
beperkt aantal bedden. Daarom is het gesprek 
geopend met de boer om te overwegen een 
grotere boerderij te benutten voor Wika 2024. 

We hebben dit jaar een dropping gelopen i.p.v. 
een speurtocht, dit is allemaal goed gegaan en 
werd gewaardeerd door de deelnemers. 
Natuurlijk was er ook een knutsel en hebben we 
de deelnemers veel geleerd met 
gethematiseerde praatjes.

CAMRAS-kamp
In 2023 is er een speciaal kamp georganiseerd: 
CAMRAS-kamp, naar, je raadt het al, de 
CAMRAS-radiotelescoop in Dwingeloo.  Er 
waren ongeveer twintig deelnemers,  en het 
was bedoeld voor de leeȇijdsgroep 16+. De 
overnachtingen waren niet in een 

kampeerboerderij, zoals op de meeste kampen, 
maar heel idyllisch in tentjes op een camping. 
Ondanks het koude septemberweer was het 
kamp met het bezoek aan de telescoop zeker 
een succes, en in de toekomst absoluut voor 
herhaling vatbaar.

Kampgroep
De kampgroep heeȇ wederom een jaar ge-
kampgroept. Zoals gewoonlijk waren wij bezig 
met het keuren van begrotingen en 
leidingkeuzes. Ook waren er verschillende 
conflicten binnen de leidinggroepen waar wij in 
bemiddeld hebben. Wij hebben ons dit jaar 
gefocust op onze zichtbaarheid binnen de 
vereniging en op ondersteuning voor nieuwe 
leiding. Zo hebben wij het welkomstpakket voor 
nieuwe leiding afgemaakt, en deze sturen wij 
tegenwoordig naar alle nieuwe leiding. Ook 
hebben we een pagina op de website opgezet 
(https://sterrenkunde.nl/jwg/kampgroep) met 
informatie over de samenstelling en het doel 
van de kampgroep, om de drempel om ons te 
benaderen te verlagen.
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Universum
De Universum-redactie is ook in 2024 weer druk 
bezig geweest om ons verenigingstijdschriȇ uit 
te brengen. Er zijn drie edities uitgekomen, met 
als hoofdartikelen de radiotelescoop LOFAR 
(foto), kunstmatige intelligentie en coronale 
massa-ejecties.

Binnen de redactie is er aardig wat veranderd in 
het afgelopen jaar. Allereerst lukte het 
hoofdredacteur Aurora niet meer om die taak te 
vervullen. Gelukkig is Britt, die voorheen nog 
niet in de redactie zat, bereid gevonden om de 
hoofdredacteurstaken over te nemen! Ethan, 
Tünde en Koos hebben haar hierbij 
ondersteund, omdat ze nog wel moest leren 
hoe de redactie functioneert. Gelukkig loopt 
dat inmiddels op rolletjes.

Toen er eenmaal een nieuwe hoofdredacteur 
was, kon er hard gewerkt worden om de 
opgelopen vertragingen in te halen. Zo is UV3 
binnen twee maanden van nul naar gedrukt 
gegaan - een ongekend tempo. Helaas waren er 
vervolgens wat logistieke problemen en konden 
de Universums pas in februari opgestuurd 
worden, terwijl ze eind december al klaar 
waren. Maar er is wel aangetoond dat de 
redactie zeker genoeg capaciteit heeȇ om snel 
een editie uit te brengen als het nodig is.

Daarom verwachten we dat het haalbaar is om 
in 2024 weer voor het eerst in jaren vier 

Universums uit te brengen. Zo zorgen we ervoor 
dat alle JWG-leden het leukste 
sterrenkundemagazine van Nederland blijven 
ontvangen!

De redactie bestond in 2023 uit Britt 
(hoofdredacteur), Arthur, Elise, Ethan, Eva, 
Hens, Ischa, Jibbe, Katja, Koos, Lisa, Lourdes, 
Mischa, Miwa, Nashanty, Syenne en Tünde.

Promo-UV
Los van de gewone Universum, is er ook een 
nieuw project begonnen: het maken van een 
speciale promotie-editie! Bij promotie-
evenementen merken we namelijk dat een 
Universum uit het afgelopen jaar veel 
aansprekender is dan eentje van vijf jaar oud. 
Daarom willen we graag een tijdloze editie 
maken, met de leukste artikelen en 
kampverslagen uit de afgelopen jaren 
gebundeld. Het plan is om deze in 2024 uit te 
brengen, en vervolgens te kunnen gebruiken als 
promotiemateriaal bij evenementen en open 
dagen.

Dit nieuwe project ligt in handen van Marjet 
(voorzitter), Bregtje, Elise, Eppe, Ethan, Katja, 
Koos, Lode, Noor, Syenne en Tünde.
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Commissies

Activiteitencommissie
In het tweede jaar van haar bestaan heeȇ de 
activiteitencommissie volop uitjes en 
evenementen georganiseerd voor de JWG, haar 
deelnemers en haar vrijwilligers. Voor de 
deelnemers zijn er uitjes georganiseerd naar de 
dierentuin Artis, het ruimtevaartcentrum Space 
Expo in combinatie met ESTEC, en het 
natuurmuseum Naturalis. Ook in 2024 komen 
er een hoop nieuwe uitjes aan.

In de zomer is er weer een kaderpicknick 
georganiseerd voor de vrijwilligers, in Park 
Lepelenburg in Utrecht. Dat was erg geslaagd. 
Daarnaast is er in september een combinatie 
van een EHBO-cursus en een Crazy 88 geweest 
voor het kader. Het plan is om ook deze vorm 
van activiteiten, waarmee we de wat oudere 
ledenbasis een beetje binden, te blijven 
organiseren.

De samenstelling is iets veranderd: Ethan heeȇ 
ons in de loop van het jaar verlaten en heeȇ 
plaatsgemaakt voor Alyssa. De commissie 
bestaat nu uit Marjet (voorzitter), Alyssa, Britt, 
Eppe, Io, Koos en Yoris.

Internetcommissie
Afgelopen jaar is de internetcommissie vooral 
bezig geweest met het verbeteren van de 
afdelings- en kamppagina's. Friso, Tsin Yu en 

Jesse (met Lode erbij om meer input te geven) 
hebben vanuit de intercom website-tak gewerkt 
aan de lay-out van alle afdelingspagina's. 
Daarna zijn ze doorgegaan met de 
kamppagina's. 
Vlak na OK kwamen Noor, Kees, Gaia, Max en 
Wiebe bij de intercom website-tak, waarvan de 
meesten hebben meegeholpen om de 
kamppagina's af te maken. Toen zijn er ook 
overzichtspagina's gemaakt voor de afdelingen 
en kampen. 

Friso en Wiebe zijn begonnen aan het 
vernieuwen van de algemene website 
sterrenkunde.nl. Daarbij hebben ze hulp 
gekregen van Carlos, die voor zijn 
maatschappelijke stage bezig is om de 
inhoudelijke delen van sterrenkunde.nl, zoals 
de encyclopedie, te verbeteren. 
De website-tak is momenteel plannen aan het 
maken om de KaderWiki gebruiksvriendelijker 
te maken. De server-tak van de 
internetcommissie is voornamelijk bezig 
geweest als er iets fout ging met de server, en is 
aan het overleggen wat handig is qua server om 
de website op te laten draaien.

Promotiecommissie
De promotiecommissie is in 2023 druk bezig 
geweest met een hoop verschillende dingen, 
allemaal gericht op het voorlichten over de 
JWG, naar binnen en naar buiten. Zo is de 
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de Leidse Sterrewacht, de sterrenwacht in 
Oudenbosch, en op de gigantische open dag 
van ESTEC in Noordwijk. Vooral dat laatste was 
goed te zien in het aantal websitebezoeken.

Tot slot is het, na een jarenlange zoektocht naar 
ontwerpen en financiering, eindelijk gelukt om 
nieuwe JWG-merch te drukken. Er zijn mokken 
geregeld voor de afdelingen, als 
sprekerscadeau's, en er zijn nieuwe JWG-truien 
gedrukt! Er waren twee ontwerpen: het 
klassieke JWG-logo, en een nieuw Joris-in-het-
zonnestelsel ontwerp, gemaakt door Abel. Er 
zijn 80 truien gedrukt en snel verkocht aan 
enthousiaste leden. Een groot succes!
De promotiecommissie bestond dit jaar uit 
Alyssa, Bregtje, Britt, Eppe, Koos, Lode, 
Lourdes, Marjet, Noor, Thomas, Torsten, Wout 
en Yoris.

Waarneemcommissie
In 2023 heeȇ de waarneemcommissie 
verschillende activiteiten gefaciliteerd. Zo is de 
WaCo weer langs geweest op PaKa. Ook hebben 
we weer een Waarneemweekend 
georganiseerd. Op dit weekend hebben we 
gewerkt aan het onderhouden en opdoen van 
de waarneemvaardigheden van de 16+ groep. 
Ook hebben we hier geëxperimenteerd met het 
bouwen van eigen simpele telescoopjes, dit 
was erg succesvol! 

Verder heeȇ de waarneemcommissie enkele 
nieuwe telescopen aangeschaȇ voor de 
jongerenkampen. Het gaat hierbij om 
telescopen die vrij stevig zijn en makkelijk te 
gebruiken. Als laatste hebben we ook gewerkt 
aan een nettere labeling van al onze 
waarneemmaterialen. Dat heeȇ als doel om in 
2024 een overzicht van al onze materialen op de 
site te kunnen zetten.
De waarneemcommissie bestaat nu uit Bernice, 
Bowen, Cyrano, Ethan, Job, Krista, Max, 
Thomas, Torsten, Tsin Yu.

instagram veelvuldig gebruikt voor het 
promoten van afdelingsactiviteiten en kampen, 
dit laatste ook met betaalde 
reclamecampagnes. Ook zijn er astrofoto's 
gepost die door JWG'ers zijn gemaakt.

De bezetting van kampen was in 2023 goed. 
PaKa, Joka en OK hadden allemaal genoeg 
deelnemers, en voor Wika waren er zelfs fors 
meer aanmeldingen dan plekken. Voor de 
jongerenkampen kunnen er wel nog meer en 
vooral vroegere aanmeldingen komen, daar 
gaat aan gewerkt worden.

In 2023 hebben we ook volop gebruik gemaakt 
van onze nieuwe flyer, gemaakt door onze eigen 
Thomas! Door het simpele en duidelijke 
ontwerp trekt de flyer snel de aandacht. Deze is 
dan ook erg effectief gebleken op de 
promotieactiviteiten waar we dit jaar aanwezig 
zijn geweest. Zo heeȇ de promotiecommissie 
geholpen bij open dagen en evenementen op 

De nieuwe JWGflyer, ontworpen door Thomas Jurriaans.
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In 2023 heeȇ Stichting Universum eindelijk 
grote financiële stappen gemaakt! Na jaren 
gedoe is het geld van de oude Robeco-
spaarrekening terecht. Dit is is geen klein 
bedrag, 29 duizend euro. 

Omdat we weer bij deze som geld kunnen, en er 
ook weer rente te krijgen is bij de bank, hebben 
we een spaarrekening geopend, waardoor we 
ook weer wat inkomsten krijgen. Verder is het 
JWG-StUV-beleggingsplan in actie aan het 
komen. StUV heeȇ nu €10.000 van de JWG 
gekregen om te gaan beleggen, daar komt in 
2024 als het goed is ook nog eens zoveel vanuit 
StUV zelf bij.

Hierbovenop is het nu dus mogelijk om 
merchandise-verkoop via StUV te doen, 
waardoor met een kleine winstmarge de kas op 
peil gehouden kan worden. De geplande 
stripboeken staan nog altijd op de agenda, 
maar die hebben dit jaar vooral in de koelkast 
gestaan.

Cruciaal voor deze plannen blijȇ natuurlijk 
bemensing: het StUV-bestuur verwelkomt 
iedereen die wil meehelpen, als bestuurslid 
maar natuurlijk ook als vrijwilliger voor een 
project.

Tot slot nog een bestuurstechnische noot: vanaf 
deze ALV bestaat het StUV-bestuur uit Yoris 
Kerkhoff (Voorzitter), Ilva Noa Stellingwerf 
(Secretaris), Cyrano Chatziantoniou 
(Penningmeester, Ethan Woest, Friso Smit en 
Vladimir van Dongen. Dat betekent dus ook dat 

dit het laatste StUV-jaarverslag van mijn hand 
zal zijn. Het waren vijfenhalve enerverende 
jaren, waarin hopelijk de wederopbouw van 
StUV in gang gezet is!

Hartelijke groet,
Namens het bestuur van Stichting Universum,

Thijs Desain

Stichting Universum
Zonnenburg 2
3512 NL Utrecht
KvK: 41181730


